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"EI bisbe Deig va remoure els
pilars de I'Església i provocà
un concili 200 anys després"
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Tejedor (LgU, Sabiñán, un poblet de Saragos
sa) porta !10 anys a Mollerussa. E/ofici impres-
sor, la seva vida va donar un tomb en conèixer
el bisbe Anton¡ De¡g.

Quíns són els principÍs de lAssociøció?
Salvaguardar la memòria del bisbe Deig i recollir
el seu esperit fomentar el coneixe-
ment de la trajectòria eclesiàstica i

social del bisbe Deig, i treballar per

la consolidació del futur de la Nació

i l'Església catalana.
Vostè tenia vincles omb l'Església?
No, de fet n'estava força allunyat. El

meu primer contacte amb el bisbe
Deig es produeix de manera casual,
quan el vaig ajudar a muntar una

impremta el2007. D'allíva néixer

una amistat personal. Deig sabia

que una impremta és un òrgan d'ex-
pressió terrible, ningú et pot mani-
pular, El seu successor, però, la va

desmuntar en 24 hores.

Tøn importønt és el bisbe Deig?
La seva conferència a Prada l'any 1991, on va de-
manar una nova Episcopal Catalana, va remoure
els pilars de l'Església, provocant que a Catalunya

es fes un concili després de 200 anys.

I dbn lí ve lo ideø de muntor lAssociació?
Vaig creure que era necessària, tot i que al principi
ningú em donava suport, només Joan Reñé, que

llavors (any 20L0) era president del Pla d'Urgell. Ell

ens va donar suport logístic al principi, deixant-nos

CARTES TEJEDOR I President de lässociació Amics del bisbe Deig

espai al Consell i donant-nos un cop de mà amb

els estatuts itotes les qüestions legals. Va ser clau.

Quonts socis són en I'adualitat?
No arribem a 5O molts de la Catalunya central.
som gent molt diversa i no tothom és d'Església. Hi

ha força intel.lectuals: periodistes, escriptors... i un

servidor, que prové del món obrer (riu).

Hi ho gent molt coneguda...
Doncs sí. Descobrint textos de
Deig, vaig veure un article ex-

cel.lent de sor Lucía Caram, quan

encara no era coneguda mediàti-
cament. D'aquí, vàrem conèixer,

Salvador Cardús, Francesc Romeu,

Albert Sàe2... en poc temps vàrem
crear una xaxa i força moral per

tirar-ho endavant.

D'una banda, hem publicat dos lli-
bres vinculats amb el bisbe Deig:

Un comí de comíns, que recull la

seva obra poètica completa, que

inclou 2 obres fins llavors inèdites, i la miscel'là-

nia Homenotge olbisbe Deig. Ara estem preparant

una nova miscel.lània. Això és una primícia! (som-

riu). I d'altra banda, organitzem conferències (en-
guany fem el 6è cicle). Per Mollerussa han dissertat
la mateixa sor Lucía Caram, Xavier Bosch, Vicenç
Villatoro, Josefina Castellví... tot plegat, és molt
transversal i hi vénen sempre unes150 persones.

Déu n'hi do.l com esfinança lhssocioció?
Amb les quotes dels socis i la venda dels llibres. La

veritat és que mai hem demanat una subvenció.
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Ensenguany arriben al sisè any


